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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi lesz azokkal az önkormányzatokkal, akik engedtek
a kormányzati zsarolásnak és nem mondtak le a víziközmű vagyonról?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Szeptember 20-ig kellett döntést hoznia a települési önkormányzatoknak arról, hogy átadják-e a
tulajdonukban lévő víziközművagyont az államnak. Számos település jelezte, hogy nem kíván élni
ezzel a lehetőséggel, például Pécs, Budapest, Szombathely, Szeged, Érd és a kormánypárti vezetésű
Debrecen.

A  csaknem  2000  milliárdos  önkormányzati  közművagyon  erőltetett  államosítása  semmiféle
megoldást  nem  kínál  a  helyzetre,  sőt,  rengeteg  kárt  is  okoz,  hiszen  az  ivóvízellátás  az
önkormányzatok kötelező feladata és tipikusan olyan szolgáltatás, ami a helyi ismeretek, a helyi
felelősségvállalás szempontjai, a szubszidiaritás elve alapján sokkal inkább való a helyi lakosság
által megválasztott képviselőtestületek illetékességi körébe, mint országos irányítás alá.

A szektornak  azonnali  forrásokra  lenne  szüksége,  de  éves  szinten  nem  a  most  tervezett  4-5
milliárdra,  hanem  százmilliárdos  azonnali  segítségre.  Enélkül  ugyanis  nem  lehetséges  a
karbantartások, pótlások elvégzése és nem lehetséges a béremelés sem. Ki kell vezetni a teljesen
értelmetlen, ágazatot terhelő különadót és azonnal meg kell valósítania a kormánynak az ágazat
egységes szemléletű, szakmai irányítását.

Az alábbi kérdésekkel fordulok Önhöz:

• Miniszterelnök Úr nemrég a kérdésemre adott válaszában arra utalt, hogy közösen kell 
vállalni az államnak és az önkormányzatoknak a terheket. Kérdés már nem lehet ez 
alapján, hogy számíthatnak-e állami támogatásra azok az önkormányzatok a víziközmű 
infrastruktúra működtetéséhez és a szükséges karbantartási és pótlási munkálatok 
elvégzéséhez, amelyek úgy döntöttek, hogy nem adják át az államnak a 
víziközművagyonukat. Az viszont kérdés, hogy mennyi támogatásra számíthatnak, milyen 



 
időzítéssel, és mikor születnek meg a kapcsolódó döntések.

• Ki tudja-e jelenteni Miniszter úr, hogy az állam nem adja át harmadik félnek az 
önkormányzatoktól kapott víziközművagyont?

Válaszát előre is köszönöm!

Dr. Keresztes László Lóránt
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